
 

 

 

 
Gulden Spoor voor Economische Uitstraling  

aan André Knaepen - Cegeka 
Antwerpen, 11 juli 2022 

 
Geachte hoogwaardigheidsbekleders met de minister-president, burgemeester, meneer en 
mevrouw Knaepen in het bijzonder, geachte aanwezigen 
 
Vlaanderen is in heel veel domeinen top, alleen: we vertellen het onvoldoende in het buitenland 
maar ook in Vlaanderen zelf. Dit is precies wat we met Vlaanderen feest! sinds 1994 met een jury uit 
het breed-culturele en economische veld beogen: markante sporendragers onder de aandacht 
brengen, namelijk Vlaamse publieksdiplomaten die van Vlaanderen houden en van wie Vlaanderen 
houdt of zou moeten houden. We zijn dan ook zeer trots om hier vandaag André Knaepen als 
stichter van het Vlaamse familiebedrijf Cegeka in de galerij van dragers van een gulden spoor op te 
kunnen nemen naast andere bekende sporendragers zoals Fernand Huts, Vic Swerts, Wouter Torfs, 
Hans Bourlon en Gert Verhulst. Dank dus aan onze Raad van wijzen, met voorzitter Marc Peeters in 
het bijzonder, om met André Knaepen opnieuw een zeer gedreven Vlaamse ondernemer voor te 
dragen.  
  
Dat ondernemerschap leerde hij al als kind van zijn grootvader - met wie hij een nauwe band had - 
en die gestart was met een appelsienkistje van achter op zijn fiets en dat handeltje wist uit te 
bouwen tot een grote kruidenierszaak. Toch startte André Knaepen zijn atypische professionele 
loopbaan als piloot van straaljagers. De mentaliteit van het leger was echter niet de zijne en na een 
opleiding bij Philips in Eindhoven rolde hij in de IT-sector en werd hij een harde maar correcte 
onderhandelaar in het bedrijfsleven. De weinige vrije tijd die daarbij vrij kwam, ging aanvankelijk 
naar voetballen, nu naar skiën, wandelingen met zijn twee honden, lekker uit eten gaan en 
rondreizen met zijn echtgenote en drie kinderen, die trouwens alle drie in Cegeka werken.  
  
Hun vader richtte Cegeka in 1992 op als een succesvolle reconversie, ontstaan uit de schoot van de 
Kempische Steenkoolmijnen. Hij zorgde er met gezond boerenverstand voor dat dit bedrijf 
uitgroeide tot een toonaangevende ICT-speler die – sinds 2019 ook dank zij CEO Stijn Bijnens - de 
afgelopen jaren uitgroeide tot een reus met meer dan een miljard euro omzet verspreid over 
verschillende Europese landen. Ze staan bekend om hun geïntegreerde end-to-end oplossingen op 
het vlak van applicatie-ontwikkeling, cybersecurity, data & AI, IT infrastructuurmanagement en 
connectiviteit. 
 
Sinds de start in 1992 kent Cegeka een onafgebroken groeitraject waarbij het bedrijf continu blijft 
investeren in de eigen organisatie en groei: een schoolvoorbeeld van Vlaams ondernemerschap en 
durf. Ze zijn een ambitieuze globale speler geworden, met een sterke verankering in Vlaanderen, en 
een hoofdzetel in Hasselt. Met een toegewijd team van meer dan 9.000 werknemers actief in 19 
landen zetten ze zich in om klanten wereldwijd te bedienen. De filosofie ‘In Close Cooperation’ 
benadrukt een benadering waarbij de relatie met de klant centraal staat, ‘contact over contract’. Ze 
bieden pragmatische oplossingen waarin legacy, bestaande systemen en innovatie convergeren.   
 
Cegeka zette een belangrijke stap op het wereldtoneel met de strategische overname van CTG in 
december 2023. Ze transformeerden zo van een Europese naar een globale speler, met kantoren in 
de VS, Canada, Colombia en India. In 2024 bereikten zee een mijlpaal met de rapportering van een  



 

 

 
 

 
 
geconsolideerde omzet van 1,03 miljard euro voor 2023 - een stijging van 18% op jaarbasis. Ze liggen 
op koers om hun omzetdoelstelling van 1,4 miljard euro voor 2024 te halen. 
 
Ze stimuleren innovatie via een aantal verschillende merken. In België zijn dat: nexuzhealth, dat 
aangepaste oplossingen voor de gezondheidszorg levert; Cegeka Business Solutions, een 
toonaangevende Europese partner voor Microsoft Dynamics 365; en hebt u kinderen, dan kent u 
ongetwijfeld Smartschool, het belangrijkste digitale onderwijsplatform in België. Tot eind vorige 
maand hoorde daar ook Citymesh bij, de telecomoperator die zich momenteel klaarstoomt om het 
vierde mobiele netwerk in ons land uit te rollen met Digi, maar dat is nu een zusteronderneming in 
plaats van een dochter van Cegeka. 
 
Ze zijn ook een toonaangevende topwerkgever in Vlaanderen. Ze ondersteunen de  
Vlaamse Overheid in haar digitaliseringsdoelstellingen en staan overtuigd mee aan de wieg van 
initiatieven zoals Flanders Technology and Innovation (FTI). Ze geloven dat de technologie een 
sleutelrol kan spelen in het - mee helpen - oplossen van de grote uitdagingen van deze tijd. Vandaar 
dat ze ook zeer actief zijn in sectoren zoals onderwijs, gezondheidszorg en bij overheden. Ze 
bouwen, samen met hun partners, mee aan slimme en duurzame steden en fabrieken. 
 
Geachte dames en heren 
 
Ik zei het al: Vlaanderen is top op heel wat domeinen maar we zijn daar vaak veel te bescheiden 
over. Met de uitreiking van Gulden Sporen voor Economische Uitstraling willen we markante 
sporendragers zoals André Knaepen voor het voetlicht brengen. Zijn verhaal is een inspiratie voor 
ons allemaal. Zijn bijdrage aan de IT-sector en dus aan Vlaamse welvaart is onmiskenbaar. Hij 
bewijst dat Vlaams ondernemerschap kan concurreren op het wereldtoneel en kan bijdragen aan 
oplossingen voor de grote uitdagingen van deze tijd door zich voortdurend aan te passen, vooruit te 
denken en te investeren. 
Laten we daarom vandaag niet alleen hulde brengen aan wat André Knaepen heeft bereikt, maar 
ook aan wat hij mogelijk heeft gemaakt voor anderen, kortom: aan de kracht van Vlaams 
ondernemerschap.  
 
Dank, burgemeester, voor de gastvrijheid en voor de gelegenheid om weer een Vlaamse 
inspirerende en ondernemende durver hier op deze bijzondere plek te mogen lauweren. 
 
Dank u voor uw aandacht. 
 

An De Moor 
Voorzitter vzw Vlaanderen-Europa 

Voorzitter vzw 11-daagse Vlaanderen Feest! 
E an.demoor@odisee.be  

T 0475 62 00 98 
p/a Collegelaan 106, 2100 Deurne-Antwerpen 

mailto:an.demoor@odisee.be
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Gulden Spoor voor Maatschappelijke Uitstraling  

aan prof. Emmanuel Gerard 
Antwerpen, 11 juli 2024 

 
Geachte hoogwaardigheidsbekleders met de minister-president, burgemeester, meneer en 
mevrouw Gerard in het bijzonder, geachte aanwezigen 
 
Naar jaarlijkse traditie vieren we vandaag dat in de ochtend van 11 juli 1302 een 8.000 man sterk 
Frans leger – toen het grootste ridderleger van Europa - roemloos werd verslagen door een 
volksleger van gewone Vlaamse ambachtslieden. De Franse ridders te paard hadden duidelijk de 
vastberadenheid van het georganiseerde voetvolk onderschat (maar we mogen de historische 
waarheid geen geweld aandoen: het drassige slagveld bleek een even geduchte tegenstander.) De 
overwinning van het gewone Vlaamse volk maakte toen zelfs indruk in heel Europa. Wie meer wil 
weten, nodig ik uit de Canon van Vlaanderen te lezen. Het project wekte grote nieuwsgierigheid en 
werd over het algemeen vrij positief onthaald. Enkele historici reageerden negatief omdat ze de 
Canon interpreteerden als een politiek instrument ter bevordering van de Vlaamse natiewording. 
Nochtans gaat het er bij de Canon enkel om inzicht bij te brengen in de geschiedenis van de plek 
waar u en ik toevallig wonen en leven. Vandaar dat ook nadrukkelijk werd gekozen voor de 
benaming ‘Canon van Vlaanderen’ en niet voor ‘Vlaamse Canon’: de geschiedenis en cultuur van 
Vlaanderen laat duidelijk weinigen onverschillig. 
 
Intussen zijn er meer dan 30.000 exemplaren van de Canon van Vlaanderen verkocht. Een ongezien 
succes maar de meerwaarde is duidelijk: in tijden van fake news weten we zeker dat alles wat in dit 
boek staat klopt en op de laatste wetenschappelijke inzichten gestoeld. Intussen verscheen er ook 
een Engelstalige versie, de Franse vertaling verschijnt dit najaar en er staan nog een Arabische en 
Duitstalige versie op stapel. Eindelijk (eindelijk!) is er een degelijk referentiekader en een synthese 
van alles wat belangrijk is om Vlaanderen beter te leren kennen, voor de cursus maatschappelijke 
integratie en inburgering en dus voor inburgeraars en nieuwkomers, voor hoog- en 
laaggeschoolden, voor blinden en slechtzienden, voor leerkrachten, voor diplomaten die naar 
Vlaanderen komen, voor toeristen maar ook voor Vlamingen in het binnen- en buitenland, kortom 
voor iedereen die iets meer wil leren over Vlaanderen of betrokken is bij een debat over identiteit in 
dit land. De geschiedenis van Vlaanderen en België is bij velen echt nog onvoldoende bekend, ook 
bij politici trouwens. Velen denken bijvoorbeeld dat België in 1830 de samenvoeging is van 
Vlaanderen en Wallonië. Voor hen maar ook voor u dit advies: lees het boek, volg de overigens 
schitterende website. Tussen haakjes: de website blijkt vooral in Antwerpen druk gelezen.  
 
Geachte dames en heren 
 
Het Vlaanderen van weleer draagt in zich de kiem van onze huidige samenleving. Dat maakt 
geschiedenis een belangrijk kennisdomein, niet alleen op school, en een wegwijzer die we moeten 
koesteren. Vandaag vieren we de man dank zij wie dit immense meesterwerk ondanks alle 
tegenkantingen toch verschenen is en dank zij wie er nu ook een stichting Canon van Vlaanderen is 
om het succesvolle canonproject te beheren: prof. Emmanuel Gerard, Manu voor de vrienden. Het 
moet nochtans geen sinecure geweest zijn om als voorzitter zijn negen commissieleden – niet van 
de minsten – te beschermen tegen alle kritiek en blijvend te motiveren om het harde werk verder te 
zetten. Samen met hen heeft hij een honderdtal mensen geraadpleegd vanuit dit uitgangspunt: “je 
woont hier, je vertrekt hier, je komt naar hier. Wat wil ik weten, wat wil ik mijn kinderen meegeven?”  
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Gelukkig voor ons was prof. Gerard het intussen gewoon om met controversiële onderwerpen om te 
gaan en is hij niet vies van delicate dossiers: hij heeft bijvoorbeeld mee de moorden op de Waalse 
communistische politicus Julien Lahaut en de Congolese premier Patrice Lumumba opgelost.  
Hij is historicus van opleiding en van beroep, weliswaar aan de KU Leuven-faculteit Sociale 
wetenschappen waarvan hij ook zeven jaar decaan was. Daardoor heeft hij een andere kijk op 
geschiedenis: hij kijkt namelijk ook naar de bruikbaarheid van geschiedenis voor de maatschappij en 
is ervan overtuigd dat historici een rol te spelen hebben in onze samenleving.  
 
Zijn indrukwekkende lijst publicaties handelen over de geschiedenis van de katholieke wereld, het 
interbellum, parlementaire geschiedenis, de monarchie, de dekolonisatie van Belgisch Congo en de 
Koude Oorlog. Ik zou ook nog kunnen vermelden dat hij van 2007 tot 2017 voorzitter van KADOC 
was, het Documentatie- en Onderzoekscentrum voor Religie, Cultuur en Samenleving, en dat hij van 
2013 tot 2017 ook algemeen directeur was van het HIVA Onderzoeksinstituut Arbeid en 
Samenleving. Mijn spreektijd zit er helaas op waardoor ik ook niet dieper kan ingaan op het feit dat 
hij sinds 2014 curator van het Bezoekerscentrum van het Vlaams Parlement is en sinds 2018 
voorzitter van de Senaat van de KU Leuven of dat hij van 2014 tot 2020 hoofdredacteur was van De 
Gids op Maatschappelijk Gebied. 
 
Geachte dames en heren 
 
Er kan geen twijfel over bestaan: prof. Manu Gerard kan niet ontbreken in onze lijst van Vlaamse 
sporendragers die een belangrijk spoor in onze Vlaamse samenleving hebben getrokken om de 
samenhorigheid tussen iedereen die in Vlaanderen woont te vieren. En er is geen symbolischer 
moment daarvoor denkbaar dan vandaag op onze Vlaamse feestdag.  
 
Dank trouwens, burgemeester, voor de gastvrijheid en voor de gelegenheid om een Vlaamse 
inspirerende en ondernemende academicus hier op deze bijzondere plek te mogen lauweren. 
 
 

An De Moor 
Voorzitter vzw Vlaanderen-Europa 

Voorzitter vzw 11-daagse Vlaanderen Feest! 
E an.demoor@odisee.be  

T 0475 62 00 98 
p/a Collegelaan 106, 2100 Deurne-Antwerpen 

mailto:an.demoor@odisee.be

